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تیم ملی فوتبـــال امید ایران از دور رقابت های مقدماتی المپیک 

2020 توکیو حذف شد تا این حسرت حداقل 48 ساله شده و این 

یعنی نزدیک به نیم قرن می شود که در بزرگ ترین آوردگاه ورزشی 

جهان، جایمان در رشته ای که شاید یکی از جذاب ترین رشته ها 

باشد، خالی است. شاگردان حمید استیلی در شرایطی به بازی 

سوم رسیده بودند که یک امتیاز از دو بازی قبلی داشته و در سوی 

دیگر کره جنوبی 6 امتیازی، با ازبکستان 4 امتیازی مصاف می داد. 

ایران برای صعود باید مقابل چین با حداقل دو گل به برتری می رسید 

و امیدوار می بود که کره جنوبی بی انگیزه بتواند در آخرین بازی و 

علی رغم اینکه صعود کرده، ازبکستان را ببرد، اتفاقی که در کمال 

ناباوری محقق شد و اگرچه باور نداشتیم ولی کره موفق به شکست 

ازبکستان با نتیجه 2 بر یک شد و تنها کافی بود تا شاگردان استیلی 

با نتیجه 2 بر صفر چین را شکست دهند تا کار به شمارش عملکرد 

دو تیم در کارت زرد برای رسیدن به مرحله بعدی برسد ولی امیدهای 

ایران که موقعیت های پرشماری را مقابل چین از دست دادند، تنها 

یک بار در دقیقه 86 روی پنالتی نورافکن به گل رسیدند. با نتایجی 

که در 2 بازی همزمان گروه ســـوم رقابت ها موسوم به گروه مرگ 

کسب شد، کره جنوبی با 9 امتیاز به عنوان صدرنشین صعود کرد و 

امیدهای ازبکستان و ایران اگرچه هر دو 4 امتیازی شدند ولی به 

دلیل تســـاوی در دیدار رودررو در وهله اول و تفاضل گل بهتر در 

وهله دوم، این تیم ازبکستان بود که صعود کرد تا همچنان حسرت 

صعود به المپیک ادامه دار باشـــد و حالا نیم قرن است که فوتبال 

ایران رنگ المپیک را ندیده است. 

  ترکیب ایران؛ قائدی و شکاری روی نیمکت

تیم فوتبال امید ایران در ســـومین دیدار خود در مرحله گروهی 

مســـابقات قهرمانی زیر 23 سال آسیا و انتخابی المپیک 2020 

توکیو، از ســـاعت  13:45 دیروز در ورزشـــگاه تینسنولانون شهر 

سونگلا به مصاف چین رفت و یک بر صفر این بازی را به سود خود 

پشت سر گذاشت. حمید استیلی، سرمربی تیم امید برای این دیدار 

حبیب فرعباسی، عارف آقاسی، مجتبی نجاریان، متین کریم زاده، 

شـــاهین طاهرخانی، رضا دهقانی، مهـــدى مهدی خانی، امید 

نورافکن، جعفر سلمانی، على شجاعى و اللهیار صیادمنش را از 

ابتدا در ترکیب قرار داد و این بار به همراه مهدی قائدی، رضا شکاری 

نیز نیمکت نشین شد تا با تغییرات حداقلی ایران کار را آغاز کند. 

  حسرت گل هایی که نزدیم

ایران در نیمه اول یک بازی هجومی انجام داده و 8 کرنر روی دروازه 

چین ارسال کرد که نشان از تسلط شاگردان استیلی در نیمه اول 

داشت. امیدهای ایران چند موقعیت بسیار خوب گلزنی داشتند 

که این فرصت های گلزنی توسط مهدی خانی، صیادمنش و علی 

شجاعی از دست رفت تا بازی با تساوی در نیمه اول خاتمه یابد. 

در دیدار همزمان دو تیم ازبکستان و کره جنوبی هم به تساوی یک 

بر یک رسیدند تا با این نتایج شاگردان استیلی تا پایان نیمه اول از 

صعود به مرحله یک چهارم نهایی باز مانده باشند. در نیمه دوم این 

چین بود که بازی را بهتر آغاز کرد ولی بار دیگر رفته رفته شاگردان 

استیلی نمایش بهتری داشتند و موقعیت هایی را هم برای گلزنی 

ایجاد کرد. دقیقه 75 بود که خبر رسید ازبکستان گل دوم را هم از 

چین دریافت کرده و این نتیجه باعث شد  دقایقی بازیکنان امید 

ایران به صورت احساسی بازی را دنبال کنند ولی پس از چند دقیقه 

به خود آمدند و در دقیقه 85 با ضربه پنالتی نورافکن به گل رسیدند. 

دقایق پایانی بازی می توانست گل دیگری برای ایران به همراه داشته 

باشد ولی قائدی بی دقت بود و نتوانست ضربه سری را که از پشت 

محوطه جریمه زد، به درون دروازه بدون دروازه بان بفرستد تا آخرین 

امید ایران برای رسیدن به مرحله یک چهارم نهایی مسابقات قهرمانی 

زیر 23 ساله های آسیا از دست برود. 

  به دور حذفی صعود می کردیم، نه المپیک!

همه اینها درحالی است که برخی با صراحت اعتقاد داشتند تیم 

ملی با تفاضل گل صعود نکرد و جالب اینکه چنان این حرف با آب 

و تاب زده می شـــود که گویی ایران از صعود به المپیک بازمانده و 

این درحالی است که تازه اگر صعود هم در کار بود، امید ایران به 

مرحلـــه بعدی یعنی دور حذفی انتخابی المپیک صعود می کرد 

کـــه با این نمایش ضعیف و پـــر از ایراد در مرحله گروهی، به طور 

حتم کار بسیار سخت تری در مرحله بعدی در انتظار امیدها بوده 

و چه بســـا کار در این مرحله )یک چهارم نهایی( خیلی زود برای 

شاگردان استیلی با توجه به قدرت تیم های صعود کننده به دور 

حذفی به پایان می رسید. 

  3 مربی در کمتر از یک سال

از سوی دیگر این تیم یکی از بهترین و کامل ترین تیم های امید، 

در این ادوار اخیر بوده که اتفاقا تدارکات خوب و وسیعی نیز برای 

صعودش به المپیک انجام شده بود، اما به نظر می رسد تغییرات 

وسیع در حوزه کادرفنی و تغییر 3 مربی در یک سال، در این زمینه 

کارســـاز واقع شده و درنهایت عاملی شد که تیم ملی امید نتواند 

پـــس از 4 دهه باز هم رنگ المپیک را ببیند. با این وضعیت فنی 

درواقع از ابتدا مشخص بود که این تیم نمی تواند در این رقابت ها 

هم موفق شود. 

  استیلی هم به جمع ناکامان رسید

با این ناکامی حمید اســـتیلی هم به فهرست مربیان ناکام در راه 

المپیک اضافه شد. پرویز دهداری، حسن حبیبی، اگون کوردس، 

محمد مایلی کهن، رنه سیموئز، علیرضا منصوریان، محمد خاکپور 

و حالا حمید استیلی مربیانی اند که نتوانستند ایران را المپیکی 

کنند. سال 1354، تیم ایران با هدایت فرانک اوفارل به المپیک 

صعود کرد و در آن تورنمنت با هدایت حشمت مهاجرانی به میدان 

رفت و به مرحله حذفی نیز رســـید. پس از آن تیم ملی هرگز رنگ 

المپیک را ندید. 

  توئیت عجیب سخنگوی وزارت

مازیار ناظمی، ســـخنگو و مدیر روابط عمومـــی وزارت ورزش بعد 

از حذف امیدها در توئیتر نوشـــت: »متاسفم و به سهم خودمان 

عذرخواهی می کنم ولی آنچه مربوط به ما بود و خواستند در حد 

توان انجام دادیم. گله تمام! از برخی مربیان و باشگاه ها که تقاضاها 

و موضوع المپیک را جدی نگرفتند. ســـه سال، مستقیم پیگیر و 

نگران این موضوع بودم، حیف!« نکته جالب اینکه وی قبل از این 

بازی نســـبت به صعود یا عدم صعود ایران به المپیک نظرسنجی 

ایجاد کرده بود که فقط 3 درصد به صعود امیدها رای داده بودند. 

  صالحی امیری: مسئولیت تیم امید را می پذیریم

صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک در گفت وگو با خبرنگاران 

در واکنـــش به حذف تیم ملی امید بیان کرد: »ما باید درمورد تیم 

ملی یک نگاه جامع داشته باشیم و فقط نگاه نتیجه گرا مشکل ما را 

حل نمی کند. تیم امید بستر تربیت کادر برای تیم ملی بزرگسالان 

است. همچنین باید موانع تیم ملی امید را هم ببینیم. تیم امید با 

عدم همکاری باشگاه ها مواجه شد. استیلی می خواست حداقل 

دو ماه بازیکنان در اختیارش باشند ولی این اتفاق رخ نداد و برخی 

بازیکنان شب قبل از شروع اردو به سایر بازیکنان اضافه شدند.« 

رئیـــس کمیته ملـــی المپیک ادامه داد: »نکته ســـوم رقبا یعنی 

کره جنوبی، چین و ازبکســـتان بودند. بایـــد این واقعیت را قبول 

کنیم. به نظرم مجموعه تیـــم تلاش خود را انجام داد. به نظرم ما 

ستاره کم نداشتیم و بازیکنان لایق، کم نبودند ولی در هماهنگی 

تیم مشـــکل داشتیم که استیلی می گفت باشگاه ها به او بازیکن 

نداده اند تا اردوهای یک ماهه و دو ماهه داشته باشیم.« 

صالحی امیری با اشاره به اینکه مسئولیت شکست را می پذیرد، تاکید 

کرد: »در مجموع ما مسئولیت را می پذیریم. هر نتیجه ای که به دست 

بیاید ما مسئولیت قبول می کنیم. باید بنشینیم و ضعف های تیم 

را دربیاوریم. پاک کردن صورت مساله چیزی را درست نمی کند.« 

  استیلی: کل تیم ستاره بودند

حمید استیلی در نشست خبری بعد از بازی با چین اظهار داشت: 

»شـــرمنده مردم هستیم و خیلی دوست داشتیم آنها را خوشحال 

کنیم، اما همه دیدند که تلاش مان را انجام دادیم. شاید اگر در گروه 

دیگری بودیم، صعود می کردیم ولی واقعا بدشانس بودیم. ما مقابل 

کره نباید می باختیم و مقابل ازبکستان هم نباید مساوی می کردیم، 

تیم ما امروز 25 شوت زد و حداقل 7 یا 8 موقعیت صددرصد گل 

داشتیم. از بازیکنان تیمم تشکر می کنم، چون بازی کردن در این 

هوا خیلی سخت است. امروز با وجود اینکه کنترل کامل بازی را در 

اختیار داشتیم و برنامه های فنی را خوب پیاده کردیم، اما در نقطه 

آخر نشد که از فرصت های نهایت استفاده را ببریم. امیدوارم این 

تیم رها نشود. بازیکنانی از اینجا معرفی شدند که آینده فوتبال ما 

را خواهند ساخت و می توانند به فوتبال ایران کمک کنند.« 

اســـتیلی در پاسخ به سوال خبرنگار AFC مبنی بر اینکه بهترین 

بازیکـــن تیمش در این تورنمنت چه کســـی بود، گفت: »هر 23 

بازیکن من بهترین بودند. ما این بازیکنان را فقط 2 هفته قبل از 

ورود به بازی ها داشـــتیم و خیلی از آنها قبل از شروع بازی ها تنها 

یک بـــازی تدارکاتی انجام داده بودند. مـــن از همه آنها ممنون 

هستم، آنها نمایش شایسته ای داشتند و بهترین زحمات خود را 

در این بازی ها کشیدند.« 

روزیکهبهپرسپولیس

آمد،خیلیهااوراموقت

وچنـــدروزهمیدیدندو

اعتقادداشتندنمیتواند

نظرمربیمطرحیچونکالدرونرابهخودجلبکند،اماماندوبرایماندن

تلاشکردوتوانســـتتاروزپایانیحضورکالدروندرپرســـپولیسبماند

وهیچگاههمحاشـــیهنســـاختوبهجایفالوورجمعکردنعلمخودرا

بهروزکردتایکیازبهترینسالهایدروازهبانانپرسپولیسرارقمبزند.با

جداییکالدرون،اوهمجداشدوجایشرابهداوودفناییداد.گفتوگوی

»فرهیختگان«بامحسنسیدیرادرزیرمیخوانید.

شـــایدکســـیتصورشرانمیکردکهعمرحضورتاندرپرسپولیستااین

اندازهکوتاهباشد.

خب، هر آمدنی یک رفتنی هم دارد و این در فوتبال حرفه ای دنیا به یک امر طبیعی 

تبدیل شده است. ما هم آدم های حرفه ای هستیم و می دانیم هر مربی باید همیشه 

چمدان هایش برای رفتن آماده باشد. البته من نظرم بر این است که هرچه مقدار 

این رفت وآمدها کمتر شود، ما می توانیم فوتبال منسجم تر و پربارتری داشته باشیم. 

روزیکهبهپرسپولیسآمدید،شمارایکمربیموقتمیدانستندوبعداز

حضورکالدرونمنتظرجداییتانازپرسپولیسبودند.چهشدکهخودتان

رابهاینمربیتحمیلکردید؟

من 9 ســـال در تیم نفت حضور داشـــته ام و با مربیان بزرگی مثل حسین فرکی، 

دینورزاده و ابراهیم زاده که همگی در کار خود استاد هستند، کار کرده ام. با مربیان 

جوانی مثل منصوریان و گل محمدی هم همکاری داشتم و در این مدت بزرگ ترین 

موضوعی که یاد گرفته ام این است که به دیگران احترام بگذارم و در حیطه وظایف 

خود عمل کنم. البته باید در زمینه اجرای تمرینات هم موفق ظاهر شوی تا بتوانی 

نظر مربی بزرگی مثل کالدرون را به خود جلب کنی. من تلاش کردم علاوه بر حفظ 

حرمت افراد و همچنین شناختن حیطه وظایفم، در اجرا هم خود را به روز نگه دارم و 

همکاری خوبی با کالدرون که هم بازیکن بزرگی بود و هم مربی بزرگ، داشته باشم. 

گفتیدبایحییهمکارکردید،بعدازانتخاباوبهعنوانسرمربیپرسپولیس،

ملاقاتیباهمداشتید؟

از ملاقات با ایشان استقبال می کردم، اما شاید به خاطر شرایط خاصی که وجود 

داشـــت، این دیدار صورت نگرفت. البته من از لحاظ ادامه همکاری این حرف را 

نمی زنم. چون او تیم خود را دارد و در فوتبال حرفه ای هم هر سرمربی دستیارانی را 

انتخاب می کند که با آنها راحت است. 

ظاهراازنحوهجداییهمچندانرضایتندارید!

یک باشـــگاه باید درمورد ورود و خروج نفرات به باشگاهش ادبیات خاصی داشته 

باشـــد و همان طور که موقع ورود با سلام و صلوات به استقبال کسی می روند، در 

موقع خداحافظی هم با همان ادبیات بدرقه اش کنند. این کار احترام به نام باشگاه 

است و سپس به نفراتی که می آیند و می روند. من می گویم احترام فقط به عکس 

گرفتن و لبخند زدن نیست و باید علاوه بر اینها حقوق یک مربی را هم تا روزی که 

کار کرده، پرداخت کنند تا حسن نیت خود را به عملکرد آن شخص نشان بدهند. 

من مطمئنم مرحوم اکبر دارستانی و نادر باقری هنوز طلب های زیادی  از تیم های 

مختلف دارند که وصول نشده و حالا دیگر آنها در دنیا نیستند. 

باباشگاهبرایجداییبهتوافقرسیدید؟

بله، ما به صورت شفاهی با هم توافق کردیم و قرار شد تفاهمنامه ای آماده شود تا 

بعد از چند روز بروم امضایش کنم. البته من خواسته بزرگی از باشگاه نداشتم و تنها 

حقوقم را تا روزی که در پرسپولیس بودم، طلب کردم و این موضوع مورد استقبال 

انصاری فرد هم قرار گرفت. 

زندگیکردنشمادرورزشگاهکاظمیمدتیسوژهشدهبود.

خب، مشـــکلاتی از این قبیل در فوتبال ما هســـت و باشگاه های ما از لحاظ 

ســـاختاری مشـــکلات بزرگی دارند. اگر خارج از ایران بود، برای مربیان و 

بازیکنان غیربومی هتل های تحت مدیریت باشگاه و هتل آپارتمان های 

خصوصی بود که بهتریـــن امکانات را هم دارند، اما در ایران وقتی 

مدیریت ثبات ندارد، این مشـــکلات هم ایجاد می شود. مشکل 

اســـکان من هم خیلی راحت و توســـط اعضای هیات مدیره و 

ارتباطاتی که مدیران دارند، قابل حل شدن بود، اما این اتفاق 

نیفتاد تا من در ورزشگاه شهید کاظمی بمانم و مجبور 

شـــوم بیشـــتر تمرین کنم و تحقیقات بیشتری 

روی آیتم های تمرینی ام انجام دهم. اما 

موضوعی است که باید بگویم... 

چهموضوعی؟

حضـــور کریـــم باقـــری برای 

پرســـپولیس یک نعمت بزرگ 

است. او واقعا در حق من برادری 

کـــرد و الطاف او را هیچ وقت 

فراموش نمی کنم. او خیلی 

تلاش کرد باشگاه را متقاعد کند که به قراردادم یک متمم اضافه شود و من با گرفتن 

کمک هزینه بتوانم وضعیت اســـکان خود را سروسامان بدهم که اتفاقا با موافقت 

باشگاه هم مواجه شد. اما باشگاه مشکلاتی داشت که من واقعا رویم نمی شد بروم 

و گرفتن این پول را پیگیری کنم. قسمت این بود که پرسپولیس را ترک کنم و فعلا 

برای استراحت به شهرم برگردم. 

البتهبرخیمیگفتندسیدیوضعبدیازلحاظمالینداردومیتوانست

برایگرفتنخانهاقدامکند!

کســـی از حـــال و روز من باخبر نبود. من وقتی نفـــت بودم، خانه ای در غرب 

تهران داشـــتم که با توجه به حضور صاحبخانه اش در کشوری دیگر، توانستم 

چند ســـال در این خانه بمانم، اما بعد از حضور کریمی در فوتبال رشـــت این 

خانه را پس دادم و به شـــهر خود کوچ کردم. من در سال 94 فقط 25 درصد 

از قراردادم را گرفتم، در سال 95 هم اصلا قرارداد مالی نداشتم و در سال 96 

علی کریمی به نفت رفت و من هم دعوت به کار شدم ولی نفت تهران واگذار 

شـــد و من موفق نشـــدم طلبم را وصول کنم، بعد هم نفت طلائیه شد که من 

قرارداد 150 میلیونی بســـتم و فقط 15 میلیون آن را گرفتم و مابقی مبلغ 

را نتوانســـتم وصول کنم. باز هم ســـال 96 کریمی به سپیدرود رفت و 

من از تیم شهرم یک مبلغ اندک دریافتی داشتم و 50 میلیون آن 

را هم بخشـــیدم و باز هم در چند مقطع با کریمی به 

ســـپیدرود رفتم و برگشتم و در این مدت تا قبل از 

حضورم در پرسپولیس تنها 4 میلیون دریافتی 

داشتم. حالا حساب کنید که من می توانم 

آدم پولداری باشم یا نه!

علیکریمیبیشتردرپرسپولیسیشدن

شمانقشداشتیابیرانوند؟

خیلی از دوســـتان کمک کردند تا من به 

پرسپولیس بیایم. به هر حال بیرانوند شاگرد 

من بود و با تبلیغ کار من، زمینه حضورم 

در پرسپولیس را مهیا کرد. البته در 

همان زمان محسن خلیلی درباره ام 

تحقیق کرد و خداراشکر جواب همه 

این تحقیق ها مثبت بود. 

وبیرانونددرستدرهمانسالیکهشمارامربیدروازهبانانپرسپولیس

کرد،پرچالشترینسالفوتبالیاشراپشتسرگذاشت!

این چالش برای بیرانوند لازم بود و او را در مسیر رشد قرار داد. علیرضا نفر اول 

تیم ملی و پرســـپولیس بود و فشـــار زیادی را تحمل کرد. او در این تیم ها فقط 

باید پیروز می شـــد و این فشـــار زیادی را به بازیکن وارد می کند. ضمن اینکه 

خواســـته کالدرون هم از او بالا بود. ما در تستی که از علیرضا گرفتیم، متوجه 

ریزش عضله او شدیم و برایش مربی بدنساز خصوصی گرفتیم تا بتواند خود را 

تقویت کند. ضمن اینکه همســـترینگ پایش نیز ضعیف شده بود و ممکن بود 

عواقب بدی داشته باشد. 

درستبعدازمصاحبهبیرانونددرخصوصاینکهپولکالدرونرامیدهد

تمامایناتفاقاترخداد.

من اصول زیادی را از باقری و کالدرون یاد گرفتم. من هم دوست نداشتم علیرضا 

در مصاحبه هایش با رسانه ها هر چیزی را بگوید. شاید حرف او یک شوخی بوده 

باشـــد یا یک دلســـوزی، برای اینکه تیمش قهرمان نیم فصل شود، اما من هم 

معتقدم او نباید این حرف را می زد. هرچند حرف های او از روی سادگی زده شد. 

کادرفنیجدیدوبهخصوصداوودفناییراباپرســـپولیسچگونهتصور

میکنی؟

داوود فنایی را جزء فعال ترین مربیان دروازه بانی می شناسم و عملکرد چند سال 

اخیر او گواه این موضوع است. او نقش ویژه ای در ساختن پیام نیازمند داشت و 

امیدوارم در کارش موفق باشد. با یحیی گل محمدی هم در نفت کار کرده ام و 

نتایجی که او در سال های گذشته کسب کرده و بازی های چشم نواز تیم هایش 

نشان می دهد که چه مربی خوبی است و مطمئن هستم آنها می توانند در ادامه 

راه به پرسپولیس کمک کنند و این تیم را به 2 جام برسانند. 

انصاریفردبعدازرفتنشماوحضورکادرجدیداعلامکردحالایکتیم

تمامپرسپولیسیشدیم.ازاینحرفدلخورنشدید؟

این حرف  انگیزه افرادی را که تلاش می کنند خود را به نیمکت 2 باشگاه بزرگ 

پایتخت برســـانند، می کشد. ممکن است یک پرسپولیسی که وضع مالی اش 

خوب است، بتواند در یک بیزنس فرد موفقی شود و در عوض یک مربی که هیچ 

سابقه ای هم در پرسپولیس ندارد، آنقدر خوب باشد که بتواند به این تیم کمک 

کند. این حرف با جمله حضرت علی)ع( هم تناقض دارد. ایشـــان می فرمایند 

هرچه را برای خود نمی پسندی، برای دیگران هم نپسند. چرا یک پرسپولیسی 

بتواند در تیم های دیگر مربیگری کند، اما کســـی نتواند در پرسپولیس مربی 

باشد؟! من زمان بازی کردنم یک بار زمان منصورخان خدابیامرز )پورحیدری( 

تا پای اســـتقلال هم رفتم که به قرارداد منتهی نشد و در زمان گده هم نزدیک 

پرسپولیس بودم، اما نمی شود که کار من را در مربیگری فدای سابقه بازی در 

تیم های بزرگ کرد. 

  گفت وگو

سیدیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:بیرانوندنبایدمیگفتپولکالدرونرامیدهد

مطمئنمپرسپولیسباگلمحمدیوفناییموفقمیشود
چرانبایدغیرپرسپولیسیهادراینتیممربیگریکنند؟

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y
پنجشنبه ۲۶ دی ۱۳۹۸   شماره ۲۹۶۰

ورزش

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

آرشمحمدی
  روزنامه نگار

امیدهاکهدریکسال۳مربیداشتند،ازمرحلهگروهیهمصعودنکردند

آخرین میراث تاج!

تغییرات چندباره در کادرفنی، عامل اصلی ناکامی بود 

این تیم امید پتانسیل نفراتش نسبت به ادوار قبلی 

ضعیف تر بود و تیم های قبلی از لحاظ داشتن مهره، 

قوی تـــر و بهتر بودند. به خوبی به یـــاد دارم که این 

تیـــم حتی از تیمی که به دور اول همین رقابت ها با 

ســـرمربیگری من به عمان اعزام شده بود هم ضعیف تر بود. تازه آن تیم 18 بازیکن اول خود را به 

خاطر عدم همکاری باشگاه ها در اختیار نداشت و ما با تیم دوم راهی این رقابت ها شدیم. در آن 

تیم بازیکنانی مانند کاوه رضایی، علیرضا بیرانوند، امین حاج محمدی و... حضور داشتند و اتفاقا 

ما هم در گروهی که ژاپن، استرالیا و کویت در آن بودند، با 4 امتیاز به خاطر تفاضل گل کمتر از 

صعود بازماندیم. 

از سوی دیگر تغییرات گسترده و وسیع در ترکیب کادرفنی تیم ملی امید این ناکامی را به ارمغان 

آورد. امیدها در کمتر از یک سال 3 بار در راس هرم فنی خود شاهد تغییر و تحول بوده و همین 

موضوع باعث شد دید درازمدت در این تیم از بین برود. این درحالی است که تا تیم امید می خواست 

با ایده ها و درخواســـت های فنی یک سرمربی و کادرش اخت بگیرد، مجموعه کادر تغییر کرده و 

دوباره روز از نو، روزی از نو شده و مربیان جدید فرا می رسیدند. 

نکته بعدی اینکه امیدهای ایران با بدشانسی در گروه مرگ رقابت ها قرار گرفته و ضمن هم گروهی 

با قهرمان دوره قبل، با تیم های مدعی کره جنوبی و چین در یک گروه قرار گرفتند و از لحاظ روحی 

و روانی همین موضوع از قبل از حضور در رقابت ها کمی کار را با مشکل مواجه کرد. 

مجموعه این عوامل در کنار مباحث مختلف بسیاری، یک بار دیگر امیدهای ایران را ناکام گذاشته 

و شاید اگر تدابیر فنی بهتری از سال ها قبل لحاظ شده و شاید هم اگر کمی خوش شانس بودیم، 

امروز ما به همراه کره جنوبی راهی دور بعدی رقابت ها می شدیم. 

هومنافاضلی
کارشناس فوتبال


